
 

Protokół z I posiedzenia Komitetu Monitorującego program Fundusze Europejskie dla 

Dolnego Śląska 2021-2027, które odbyło się 27lutego 2023 roku 

I. Otwarcie posiedzenia, przywitanie gości, wręczenie Aktów Powołania 

27 lutego 2023 roku w sali 1222 Dolnośląskiego Urzędu Wojewódzkiego odbyło się  

I inauguracyjne posiedzenie Komitetu Monitorującego program Fundusze Europejskie dla 

Dolnego Śląska 2021-2027, dalej KM FEDS 2021-2027 lub Komitet. W posiedzeniu 

uczestniczyło 52 osób z prawem do głosu, 8 Obserwatorów, 2 przedstawicieli Komisji 

Europejskiej, a także zaproszeni goście. Lista obecności z I posiedzenia KM FEDS 2021-2027 

stanowi załącznik nr 1 do Protokołu. 

Posiedzenie Komitetu rozpoczął Pan Cezary Przybylski – Marszałek Województwa 

dolnośląskiego pełniący rolę Przewodniczącego Komitetu Monitorującego program Fundusze 

Europejskie dla Dolnego Śląska 2021-2027, który przywitał gości oraz krótko opowiedział  

o programie Fundusze Europejskie dla Dolnego Śląska na lata 2021-2027. 

Po przywitaniu przybyłych gości Pan Marszałek wręczył Członkom Komitetu Akty Powołania. 

Pan Marszałek przekazał głos Pani Magdalenie Bednarskiej-Wajerowskiej – Dyrektor 

Departamentu Funduszy Europejskich, która poinformowała uczestników posiedzenia  

o sprawach organizacyjnych obowiązujących podczas I posiedzenia KM FEDS 2021-2027. 

II. Głosowanie nad przyjęciem porządku obrad; 

Przedmiotem głosowania był porządek obrad przesłany do Członków Komitetu mailowo  

13 lutego 2023 r. Porządek obrad stanowi załącznik nr 2 do Protokołu. 

W trakcie posiedzenia Pan Waldemar Weihs - przedstawiciel organizacji działającej na rzecz 

kształcenia osób dorosłych - Fundacja „Merkury” - zawnioskował o zmianę w porządku obrad 

zgłaszając wniosek formalny o dodanie po punkcie 4. „Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia 

Regulaminu Komitetu Monitorującego program Fundusze Europejskie dla Dolnego Śląska 

2021-2027” punktu 5 dotyczącego powołania Grupy Roboczej ds. dopracowania regulaminu. 



 
Pani Dyrektor Magdalena Bednarska-Wajerowska zaproponowała przeniesienie punktu  

o powołaniu Gruby Roboczej zaproponowanej przez Pana Waldemara Weihsa do punktu  

10. Sprawy różne. 

Porządek obrad został przyjęty. Jedna osoba wstrzymała się od głosu. 

III. Analiza i omówienie uwag zgłoszonych do Regulaminu Komitetu Monitorującego 

program Fundusze Europejskie dla Dolnego Śląska 2021-2027; 

Pani Dyrektor Magdalena Bednarska-Wajerowska poinformowała uczestników I posiedzenia 

Komitetu Monitorującego program Fundusze Europejskie dla Dolnego Śląska 2021-2027, że 

propozycja Regulaminu KM została wysłana mailowo do Członków, Zastępców oraz 

Obserwatorów w Komitecie Monitorującym 2 lutego, uwagi do propozycji Regulaminu 

zgłaszać można było do 24 lutego, dodatkowo 20 lutego odbyły się warsztaty dotyczące 

Regulaminu, na których także można było zgłaszać uwagi. Dnia 24 lutego do Członków, 

Zastępców oraz Obserwatorów został przesłany Regulamin uwzględniający uwagi zgłoszone 

podczas warsztatów oraz te które wpłynęły mailowo do 23 lutego. 

Regulamin, w tym propozycje zmian, omówił Pan Sławomir Sobieszek – Dyrektor Wydziału 

Zarządzania. W trakcie omawiania zapisów projektu Regulaminu dyr. Sobieszek zwrócił uwagę 

na możliwość powołania grupy ad hoc, która już po zatwierdzeniu Regulaminu może pracować 

nad jego zmianami. Omawiany Regulamin KM FEDS z zaproponowanymi zmianami stanowi 

załącznik nr 3 do Protokołu. 

Podczas posiedzenia Pan Krzysztof Smolnicki - przedstawiciel organizacji pozarządowej 

działającej na rzecz ochrony środowiska - Fundacja EkoRozwoju - zawnioskował o zmianę 

Załącznika nr 2 do Regulaminu Komitetu Monitorującego i rozszerzenie Katalogu praw  

i obowiązków członka Komitetu i zastępcy członka Komitetu o dostęp do wniosków  

o dofinansowanie wraz z pełną dokumentacją na każdym etapie ich oceny i rozliczania. 

Do wniosku pana Krzysztofa Smolnickiego odniosła się Pani Renata Granowska - 

Wiceprezydent Wrocławia, która w KM FEDS jest członkiem reprezentującym ZIT 

Wrocławskiego Obszaru Funkcjonalnego - członek Komitetu Monitorującego, będący 

jednocześnie potencjalnym beneficjentem w ramach zachowania zasady transparentności, 



 
bezstronności, przejrzystości nie powinien mieć możliwości dostępu do wniosków innych 

beneficjentów. 

Pani Dyrektor Magdalena Bednarska-Wajerowska odniosła się do uwagi Pana Krzysztofa 

Smolnickiego i poinformowała, że na etapie oceny wniosków o dofinansowanie dostęp do 

wniosków ma członek lub obserwator w Komisji Ocen Projektów (KOP). Na etapie oceny 

wniosków informacja nie jest informacją publiczną, jest własnością Beneficjentów. Bycie 

Członkiem KM FEDS nie może przekładać się automatycznie na dostęp do wniosków w trakcie 

oceny. Dostęp do wniosków po podpisaniu umowy jest możliwy dla każdego obywatela, 

ponieważ jest to wówczas informacja publiczna. Pani Dyrektor podkreśliła też że jest 

możliwość, aby Komitet Monitorujący wydał Instytucji Zarządzającej zalecenie, aby w ramach 

prac KOP funkcjonował obserwator z ramienia KM, ale wcześniej należy dookreślić jakie prawa 

i obowiązki będzie miał obserwator z ramienia Komitetu Monitorującego w pracach Komisji 

Oceny Projektów. Po wyjaśnieniach Pani Dyrektor zwróciła się do Pana Krzysztofa 

Smolnickiego z wnioskiem o nie rozszerzanie Katalogu praw i obowiązków członka Komitetu  

i zastępcy członka Komitetu. Katalog nie został rozszerzony. 

Pani Mirosława Hamera - przedstawiciel organizacji pozarządowej działającej na rzecz 

promowania równości szans i niedyskryminacji (zajmującej się obszarami dyskryminacji, 

takimi jak płeć, rasa, pochodzenie etniczne, niepełnosprawność, religia, światopogląd, 

orientacja seksualna, tożsamość płciowa i wiek) - Regionalne Centrum Wspierania Inicjatyw 

Pozarządowych - zaproponowała, aby kwestie sporne dotyczące Regulaminu KM FEDS 

przenieść do prac w grupie ds. Regulaminu. 

Pan Zenon Matuszko - przedstawiciel organizacji pozarządowej działającej na rzecz 

promowania włączenia społecznego - Fundacja Rozwoju Ekonomii Społecznej - zawnioskował 

o wykreślenie z §4, ust. 3 punktów 5 i 6 mówiących o sposobach finansowania grup roboczych 

oraz zasadach prowadzenia sekretariatu grupy roboczej. Zmiana została wprowadzona. 

  



 
IV. Głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu Komitetu 

Monitorującego program Fundusze Europejskie dla Dolnego Śląska 2021-2027; 

Uchwała w sprawie przyjęcia Regulaminu Komitetu Monitorującego program Fundusze 

Europejskie dla Dolnego Śląska 2021-2027 została przyjęta. Jedna osoba wstrzymała się od 

głosu, jedna była przeciw. 

V. Najważniejsze kwestie dotyczące wdrażania FEDS; 

Pani Dyrektor Magdalena Bednarska-Wajerowska omówiła prezentacje Informacje dotyczące 

FEDS 2021-2027. 

Prezentacja stanowi załącznik nr 4 do Protokołu. 

VI. Metodyka wyznaczenia uprawnionych wnioskodawców w ramach celu szczegółowego 

2.1 Wspieranie efektywności energetycznej i redukcji emisji gazów cieplarnianych do 

wsparcia w formie dotacji na działania związane z efektywnością energetyczną; 

Prezentacje Metodyka wyznaczenia uprawnionych wnioskodawców w ramach celu 

szczegółowego 2.1 Wspieranie efektywności energetycznej i redukcji emisji gazów 

cieplarnianych do wsparcia w formie dotacji na działania związane z efektywnością 

energetyczną w programie Fundusze Europejskie dla Dolnego Śląska 2021 – 2027 omówił Pan 

Artur Kowalik Dyrektor Departamentu Gospodarki. 

Prezentacja stanowi załącznik nr 5 do Protokołu. 

Pan Waldemar Weihs - przedstawiciel organizacji działającej na rzecz kształcenia osób 

dorosłych - Fundacja „Merkury” - zgłosił uwagę do zapisu ”budynki publiczne (tj. budynki JST, 

jednostek organizacyjnych JST oraz NGO, jeśli realizują cele publiczne) i wielorodzinne budynki 

mieszkalne, jeśli dodatkowo spełniają one poniższe kryteria warunkujące wsparcie dotacyjne”. 

Pan Weihs zaproponował zapis „(…) NGO, jeśli realizują cele pożytku publicznego”. Do 

propozycji Pana Weihsa nie było uwag. 

Instytucja Zarządzająca zadecydowała o dokonaniu zmiany. Uchwała była głosowana  

z autopoprawką. 



 
VII. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie zatwierdzenia Metodyki wyznaczenia 

uprawnionych wnioskodawców w ramach celu szczegółowego 2.1 Wspieranie 

efektywności energetycznej i redukcji emisji gazów cieplarnianych do wsparcia w formie 

dotacji na działania związane z efektywnością energetyczną w programie Fundusze 

Europejskie dla Dolnego Śląska 2021 – 2027; 

Uchwała z autopoprawką w sprawie w sprawie zatwierdzenia Metodyki wyznaczenia 

uprawnionych wnioskodawców w ramach celu szczegółowego 2.1 Wspieranie efektywności 

energetycznej i redukcji emisji gazów cieplarnianych do wsparcia w formie dotacji na działania 

związane z efektywnością energetyczną w programie Fundusze Europejskie dla Dolnego Śląska 

2021 – 2027 została przyjęta. Jedna osoba wstrzymała się od głosu. 

VIII. Omówienie pierwszej propozycji kryteriów do FEDS – dyskusja; 

W związku z przewidywanym na drugim posiedzeniu KM zatwierdzeniem kryteriów dla 

pierwszych naborów FEDS zostały przedstawione założenia dla planowanych kryteriów oraz 

omówione zostały najważniejsze z proponowanych kryteriów ogólnych. 

Prezentacja Metodyka kryteriów wyboru projektów EFRR i FST stanowi załącznik nr 6 do 

Protokołu. Prezentacje omówił Pan Lucjan Preis. 

Pan Sławomir Sobieszek – Dyrektor Wydziału Zarządzania –omówił Kryteria wyboru projektów 

w ramach Programu Fundusze Europejskie dla Dolnego Śląska 2021-2027 (FEDS 2021-2027) - 

Kryteria formalne i merytoryczne ogólne. Plik z kryteriami stanowi załącznik nr 7 do Protokołu. 

W trakcie prezentacji kryteriów głos zabrał Pan Roman Szełemej - Prezydent Wałbrzycha -  

w KM FEDS przedstawiciel Jednostek Samorządu Terytorialnego wchodzący w skład Grupy 

Roboczej ds. Funduszu Sprawiedliwej Transformacji, który zwrócił uwagę na nurtujące go 

kwestie związane z lokalizacją siedziby Wnioskodawcy w naborach dedykowanych obszarowi 

FST. Pan Prezydent zwrócił również uwagę na fakt, iż istnieje ryzyko, że na terenie FST pojawią 

się podmioty które z tym obszarem nie mają nic wspólnego. Pan Prezydent podkreślał, też że 

wsparcie z tego funduszu jest dedykowane do terenu FST i nawet podmioty B+R musza być 

silnie i faktycznie ugruntowane na tym obszarze. Prezydent Szełemej poruszył też kwestię 



 
definicji projektów zakończonych. O ważności tego aspektu wspomniał także Pan Jakub Mazur 

– wiceprezydent Wrocławia. 

W tej części spotkania głos zabrała Pani dr Aleksandra Burdukiewicz, przedstawiciel 

Porozumienia Akademickich Centrów Transferu Technologii (PACTT), która zwróciła uwagę na 

zbyteczny wymóg podpisywania oświadczeń i załączników do wniosku podpisem 

kwalifikowanym. Według Pani Burdukiewicz wystarczył by do tych celów profil zaufany. 

Dyrektor Bednarska przekazała, że ta kwestia zostanie ponownie przeanalizowana. Kolejnym 

tematem poruszonym przez Panią Burdukiewicz była kwestia weryfikowania statusu MŚP czy 

informacji na temat otrzymanej pomocy publicznej na etapie podpisywania umowy, gdyż od 

złożenia wniosku o dofinansowanie do podpisania umowy dużo w tym zakresie może się 

zmienić. Dyr. Sobieszek wyjaśnił, że ta kwestia jest weryfikowana dwukrotnie już na etapie 

oceny wniosku aplikacyjnego oraz przed podpisaniem umowy. 

O głos poprosił też Pan Zenon Matuszko, który zwrócił uwagę na zasadność wymagania od 

Wnioskodawców posiadania doświadczenia na obszarze FEDS oraz współpracy ze 

społecznością lokalną na każdym etapie realizacji i przygotowania projektu. 

Głos zabrał także Pan Aleksander Marek Skorupa, przedstawiciel Klubu Radnych Koalicja 

Obywatelska, który zaproponował, że kwestia lokalizacji Wnioskodawcy może też być 

przedmiotem kryteriów punktowych. Pan Skorupa zadał także pytanie dot. łączenia  

w projektach różnych źródeł finansowania. W tym temacie głos zabrał też Pan Szełemej oraz 

Pan Leszek Orpel – Burmistrz Miasta Jedlina-Zdrój - w KM FEDS reprezentuje ZIT 

Wałbrzyskiego Obszaru Funkcjonalnego, którzy przedstawiali problemy jakie mają jst  

w sytuacji gdy nie wiedzą czy dotacja rządowa pochodzi ze środków krajowych czy może 

zostanie sfinansowana ze środków KPO. 

Podczas omawiania tzw. kryteriów środowiskowych głos zabrał Pan Krzysztof Smolnicki, który 

zwrócił uwagę na konieczność uwzględnienia w kryteriach odwołania się do standardów 

ochrony drzew. 

W części dot. kryteriów merytorycznych głos zabrała Pani dr Aleksandra Burdukiewicz, która 

podkreśliła, że działania o charakterze B+R i innowacyjnym mają charakter ryzyka i istoty jest 



 
tu komponent nowości, niepowtarzalności. Efekt takiego projektu może nie być zadawalający 

a liczy się proces. Pytanie co rozumiane jest jako zakończenie takiego projektu i jak wygląda tu 

kwestia trwałości takiego projektu. Do tej specyfiki odniósł się Pan Robert Hadaś– Zastępca 

Dyrektora DIP. 

Na koniec tej cześć spotkania głos zabrał jeszcze Pan Roman Szełemej a jego wystąpienie 

dotyczyło sposobu weryfikacji sytuacji finansowej Wnioskodawcy/Partnera w sytuacji w której 

jest nim jednostka samorządu terytorialnego. 

Dyr. Bednarska w posumowaniu tej części dyskusji stwierdziła, że niestety nie ma jeszcze 

ostatecznych i wiążących decyzji co do udziału środków budżetu państwa w realizacji FEDS. 

Natomiast szczegółowe podnoszone kwestie dotyczące poszczególnych kryteriów 

zaproponowała do zgłaszania w trakcie planowanych konsultacji, szczególnie w ramach 

warsztatów, które Instytucja Zarządzająca będzie chciała zorganizować przed kolejnym 

posiedzeniem KM.  

Pan Marcin Bora – Zastępca Dyrektora Wydziału Zarządzania – omówił Kryteria wyboru 

projektów EFS+. Prezentacja stanowi załącznik nr 8 do Protokołu. 

Pan Waldemar Weihs zapytał o plany związane z realizacją działania 7.4 związane z różnymi 

trybami wyboru projektów. Pan Marcin Bora szczegółowo omówił plany Instytucji 

Zarządzającej związane z tym działaniem oraz opisał możliwe do realizacji typy projektów. 

Następnie z sali padło pytanie dotyczące oceny doświadczenia Beneficjentów. Pan Marcin 

Bora omówił podejście Instytucji Zarządzającej w tym zakresie z podkreśleniem roli Komitetu 

Monitorującego w procesie kształtowania również tej kategorii kryteriów. 

Dodatkowo Pan Marcin Bora odniósł się do wcześniejszej dyskusji na temat FST, wskazując że 

w części społecznej tego funduszu Instytucja Zarządzająca planuje stosować kryteria 

analogiczne do naborów finansowanych ze środków EFS+. Na koniec poinformował o przyjęciu 

w naborach EFS+ wcześniej omówionych rozwiązań dotyczących podpisywania załączników do 

wniosków o dofinansowanie projektów i zadeklarował stosowanie jednolitego podejścia do 

oceny potencjału Wnioskodawców po otrzymaniu odpowiedzi na zapytania Instytucji 

Zarządzającej skierowane do Instytucji Koordynującej. 



 
IX. Informacja i promocja Polityki Spójności 2021-2027 (prezentacja przedstawiciela KE); 

Prezentacja Informacja i promocja Polityki Spójności 2021-2027omówienie Pan Paweł 

Olechnowicz – przedstawiciel Komisji Europejskiej. Prezentacja stanowi załącznik nr 9 do 

Protokołu. Do tej prezentacji nie było pytań. 

X. Sprawy różne; 

Pan Waldemar Weihs - przedstawiciel organizacji działającej na rzecz kształcenia osób 

dorosłych - Fundacja „Merkury” - zawnioskował o: 

1. Wydłużenie terminu konsultacji społecznych projektu Szczegółowego Opisu 

Priorytetów Programu Fundusze Europejskie dla Dolnego Śląska 2021-2027(SZOP) do 

13 marca 2023 roku; 

2. Udostępnienie listy mailingowej członków Komitetu dla wszystkich Członków, 

Zastępców oraz Obserwatorów; 

3. Zorganizowanie wyjazdowego dwudniowego posiedzenie dla wszystkich Członków, 

Zastępców oraz Obserwatorów; 

4. Powołanie grupy ad hoc ds. Regulaminu - wniosek stanowi załącznik nr 10 do 

Protokołu. 

Pani Dyrektor Magdalena Bednarska-Wajerowska odniosła się do powyższych uwag: 

Ad. 1 Na konsultacje SZOP zdecydowały się tylko dwa województwa, wielkopolska - 15 

kalendarzowych, lubelskie - 10 dni kalendarzowych. Pierwotnie Województwo 

Dolnośląskie nie miało w planach konsultacji społecznych. Ostatecznie zdecydowano  

o konsultacjach społecznych trwających 10 dni kalendarzowych. Pani Dyrektor 

podkreśliła, że przedłużenie terminu konsultacji SZOP zależy od decyzji Zarządu 

Województwa. Przedstawiona prośba zostanie przekazana Zarządowi. 

  



 
Ad. 2 Udostępnienie listy mailingowej jest możliwe po zaakceptowaniu Regulaminu KM 

FEDS. 

Ad. 3 Wyjazdowe posiedzenie Komitetu jest możliwe do zrealizowania, ale nie w ciągu 

najbliższych kilku miesięcy. Obecnie ważniejsze jest zatwierdzenie poszczególnych 

kryteriów. 

Ad. 4 Grupa ad hoc ds. Regulaminu zostanie powołana uchwałą przyjętą w trybie 

obiegowym przed kolejnym posiedzeniem Komitetu Monitorującego program Fundusze 

Europejskie dla Dolnego Śląska 2021-2027. 

Pan Zenon Matuszko- przedstawiciel organizacji pozarządowej działającej na rzecz 

promowania włączenia społecznego - Fundacja Rozwoju Ekonomii Społecznej - 

zawnioskował o powołanie stałej Grupy Roboczej ds. rozwoju społecznego. Na 

posiedzeniu ustalono, że grupa zostanie powołana uchwalała przyjętą w trybie 

obiegowym przed drugim posiedzeniem KM FEDS. Wniosek stanowi załącznik nr 11 do 

Protokołu. 

Pani Alina Pogoda - przedstawiciel organizacji pozarządowej na rzecz niskoemisyjności - 

Stowarzyszenie Ekologiczne EKO-UNIA – zawnioskowała o powołanie stałej Grupy 

Roboczej ds. sprawiedliwej transformacji (regionu wałbrzyskiego). Na posiedzeniu 

ustalono, że grupa zostanie powołana uchwałą przyjętą w trybie obiegowym przed drugim 

posiedzeniem KM FEDS. Wniosek stanowi załącznik nr 12 Protokołu. 

Opracowanie protokołu: Sekretariat KM FEDS 

Zatwierdził  

Przewodniczący KM FEDS 

Cezary Przybylski 

Marszałek Województwa 


